
Mødereferat 
 

Ekstraordinært seminar 2025 – valg til arbejdsgruppen for fællesrådene 
 

Mødedato: Mandag den 13. januar 2025 kl. 18:30 

Mødested: Kolt-Hasselager Folkehus, Kunnerupvej 196, Hasselager 

Deltagere: 31 personer fra 20 fællesråd (Se oversigt nederst) 

Referent: Bente H. Johansen, MTM-Medborgerskab 

 

Dagsorden: 
 

1. Velkomst 
2. Status siden sidst 
3. DrøŌelse og afstemning om valgprocedure. (Bilag 1) 
4. DrøŌelse og afstemning om arbejdsgruppens opgaver. (Bilag 2) 
5. Valg Ɵl arbejdsgruppen 
6. Tak for i dag 

 

Referat: 
 
Ad 1) Velkomst. 

Henrik Olsen bød velkommen Ɵl de fremmødte og præsenterede medlemmerne i arbejdsgruppen. DereŌer 
blev der taget en præsentaƟonsrunde af de fremmødte. 

Dagens møde var indkaldt på foranledning af sidste møde, som var netværksmødet i september 2024, hvor 
arbejdsgruppen blev pålagt opgaven at indkalde Ɵl et ekstraordinært seminar med valg. Formålet var at 
skabe klarhed omkring arbejdsgruppens medlemskab og rolle, hvilket danner baggrunden for aĬoldelsen af 
dagens møde.  

I mellemƟden var der blevet aĬoldt flere dialogmøder med Rådmandssekretariatet om udkastet Ɵl en ny 
samarbejdsaŌale. Denne proces kørte sideløbende, og næste møde med Rådmandssekretariatet og 
formændene om samarbejdsaŌalen var planlagt Ɵl mandag den 20. januar 2025. Derudover havde der også 
været aĬoldt informaƟve og interessante møder med Mobilitet samt Klima og Energi. 

Som der blev givet udtryk for ved netværksmødet, var fællesrådene glade for at mødes, da det bragte dem 
tæƩere sammen og gav mulighed for at drøŌe Ɵng, som fællesrådene måske ikke Ɵdligere havde haŌ 
mulighed for. 



Til et spørgsmål om mødet var lovligt indkaldt i forhold Ɵl, om forvaltningen skulle have været med i 
processen, blev det oplyst, at mødet var lovligt indkaldt, da det var arbejdsgruppen, som stod for at 
arrangere og aĬolde valg, men at forvaltningen ydede sekretariatsbistand herƟl jf. den nuværende 
samarbejdsaŌale. Der blev ligeledes ved sidste ordinære fællesrådsseminar den 27. maj 2024 orienteret 
om, at der ikke blev aĬoldt valg Ɵl arbejdsgruppen, da det var mest hensigtsmæssigt at lade 
arbejdsgruppen fortsæƩe arbejdet med den igangværende proces med revision af samarbejdsaŌalen. 

Ad 2) Status siden sidst.  

Karen Yde orienterede kort om udkastet Ɵl aŌalen, som Rådmandssekretariatet havde sendt Ɵl alle 
fællesråd med henblik på at drøŌe nærmere på dialogmødet mandag den 20. januar 2025. 

Der blev nævnt følgende vigƟge opmærksomhedspunkter: 

 Fællesrådene skulle som udgangspunkt gøre brug af kommunens standardvedtægter, men det 
var muligt at bruge egne, hvis de var i overensstemmelse med kommunens vedtægter. Alle 
vedtægter skulle godkendes af kommunen. 

 Fællesrådets bestyrelse m.fl. skulle bestå af personer, som repræsenterede foreninger i 
fællesrådet. 

 SƟŌelse af et nyt fællesråd skulle godkendes af kommunen. 

Der var følgende bemærkninger fra de fremmødte: 

 Det føltes mere som en kontrakt end en aŌale, og hvor var kommunens bidrag. 
 Arbejdsgruppen skulle løŌe fællesrådenes pointer ind i aŌalen, hvor der skulle være fokus på 

det, som de var enige om. 
 Naturligt med en slags 'forhandlingsudvalg' med kommunen, da ikke alle 37 fællesråd kan 

forhandle med kommunen på en gang.  
 Nuværende udkast er meget ensidigt. 
 Sidste år har været rigƟg trist, da der har været disrespekt for arbejdsgruppens arbejde, og 

nogen har Ɵlladt sig at gøre det, som de har gjort. Det er ikke et demokraƟ værdigt. 
 Der blev sagt ved fællesrådsseminaret, at aŌalen ikke var færdig og kun skrevet af en part. 
 Det var tungt at styre via vedtægter, og det kunne tage lang Ɵd at ændre. Det kunne i stedet 

gøres via forretningsorden. 
 VigƟgt at have fokus på det fællesrådene er enige om i aŌalen. 

Ad 3) Drøftelse og afstemning om valgprocedure. (Bilag 1)  

Henrik Olsen informerede om, at der var brug for flere personer i arbejdsgruppen Ɵl at hjælpe, hvilket også 
var kommet Ɵl udtryk ved netværksmødet. Der var brug for flere kræŌer i betragtning af, at der på 
nuværende Ɵdspunkt var 37 fællesråd.  

Arbejdsgruppen havde på den baggrund udarbejdet en ny valgprocedure, da der ikke fandtes vedtægter på 
området. Bilaget blev hereŌer gennemgået.  

Bilaget blev godkendt, og den kommende arbejdsgruppe skulle arbejde videre i forhold Ɵl følgende input og 
bemærkninger fra mødedeltagerne: 

 Afsnit 'opsƟlling og valgperiode', 2. afsnit foreslås ændret Ɵl 'fra fire Ɵl syv medlemmer'. 
 Afsnit 'Stemmemetode', 3. afsnit foreslås Ɵlføjelse 'Stemmefrafald'. 



 Afsnit 'Optælling af stemmer' skulle uddybes/forklares nærmere. 
 Forslag om mulighed for at sƟlle op Ɵl valg, selvom personen ikke var Ɵl stede f.eks. grundet 

sygdom m.m. 
 OpsƟlling af kandidater i god Ɵd inden mødet, således man vidste, hvem der sƟllede op. 
 DrøŌelse af organisering iŌ. områder - opdeling i land og by. 
 Proceduren skulle holdes så enkelt som muligt. 

Ad 4) Drøftelse og afstemning om arbejdsgruppens opgaver. (Bilag 2)  

Punktet blev kort vendt eŌer valget af arbejdsgruppen, og det blev besluƩet, at den nye arbejdsgruppe 
skulle arbejde videre med de nævnte opgaver, og at det skulle drøŌes/fremlægges på et kommende 
seminar. 

Ad 5) Valg til arbejdsgruppen  

Arbejdsgruppen meddelte, at de gerne ville fortsæƩe arbejdet, og dermed sƟllede op. Herudover blev 
yderligere tre kandidater foreslået, og alle blev valgt med applaus. 

Arbejdsgruppen bestod nu af følgende syv medlemmer: 

 Henrik Olesen, Frederiksbjerg-Langenæs 
 Karen Yde, Stavtrup 
 Robert Møldrup, Lisbjerg-Skejby-Tarp-Kasted 
 Søren Wichmann, Holme-Højbjerg-Skåde 
 Ib Jensen, Sabro-Fårup 
 Tina Petersen, Kolt-Hasselager 
 AneƩe Jacobsen, Todbjerg-Hårup-Mejlby 

Suppleant: Finn Larsen, Mårslet. 

Der blev derfor ikke behov for at benyƩe de to valgte stemmetællere; Karen Balling og Jennie Voergaard. 

Ad 6) Tak for i dag  

Flere fællesråd roste arbejdsgruppen og takkede for deres store indsats.  

Henrik rundede hereŌer mødet af og takkede for en god og konstrukƟv dialog. 

 

Fællesråd, som deltog: 
Beder-Malling-Ajstrup 
Brabrand-Årslev 
ChrisƟansbjerg 
Frederiksbjerg og Langenæs 
Gellerup 
Hasle 
Hjortshøj Landsbyforum 
Holme-Højbjerg-Skåde 
Kolt-Hasselager 
Lisbjerg-Skejby-Terp-Kasted 



Mårslet 
Ormslev og Omegns Borgerforening 
Riisvangen 
Sabro-Fårup 
Skødstrup 
Stavtrup 
Tilst, True og Skjoldhøj 
Todbjerg-Hårup-Mejlby 
Vejlby 
Aarhus Ø og De Bynære Havnearealer 
 
Fællesråd, som ikke var Ɵl stede: 
Borum-Lyngby 
Gl. Egå 
Harlev 
Lystrup-Elsted-Elev- Nye 
Midtbyen - LaƟnerkvarteret, Øgaderne og Nørre Stenbro 
Mølleparken-Vesterbro Kvarteret 
Møllevangen-Fuglebakken- Frydenlund-CharloƩenhøj 
Risskov 
Skæring 
Solbjerg 
Spørring Borgerforening 
Tranbjerg 
Trige-Ølsted 
Trøjborg 
Viby 
Åby-Åbyhøj 
Aarhus K (Ceresbyen, Godsbanen, mv.) 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Bilag: 
 

Nr. 1 – Forslag Ɵl valgprocedure for arbejdsgruppen for fællesrådene. 

Nr. 2 – Forslag Ɵl arbejdsopgaver i den kommende valgperiode. 


